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Protokół Nr XLV/1/2012 

z XLV sesji Rady Miasta Rzeszowa odbytej w dniu 28 grudnia 2012 r.  

w sali posiedzeń Ratusza, ul. Rynek 1. 

 

Na ustawowy stan 25 radnych w XLV sesji Rady Miasta Rzeszowa uczestniczyło  

25 radnych, co stanowi wymagane quorum do prawomocności obrad /lista obecności stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu/. 

 

Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – dokonał otwarcia XLV sesji 

Rady Miasta Rzeszowa i prowadził obrady. Powitał radnych oraz: 

 Pana Tadeusza Ferenca – Prezydenta Miasta Rzeszowa,  

 Pana Stanisława Sienko – Zastępcę Prezydenta Miasta Rzeszowa,  

 Pana Marka Ustrobińskiego – Zastępcę Prezydenta Miasta Rzeszowa,  

 Pana Romana Holzera – Zastępcę Prezydenta Miasta Rzeszowa  

oraz współpracowników Prezydenta Miasta Rzeszowa /lista obecności stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu/,  

 J. E. Ks. Biskupa Ordynariusza Diecezji Rzeszowskiej Kazimierza Górnego, 

 Ks. Prałata Jana Szczupaka – Proboszcza Parafii Farnej, 

 Ks. dr Jerzego Buczka – Kanclerza Kurii Diecezjalnej, 

 Ks. dr Wiesława Szurka – Wikariusza ds. stałej formacji kapłańskiej, 

 Panią Teresę Kubas – Hul – Przewodniczącą Sejmiku Wojewódzkiego, 

 Przewodniczących Rad Osiedlowych /lista obecności stanowi załącznik nr 3  

do protokołu/, 

 Dyrektorów Wydziałów Urzędu Miasta, kierowników jednostek współdziałających  

z Miastem, przedstawicieli radia, prasy i telewizji, a także przybyłych gości  

i mieszkańców miasta /lista obecności stanowi załącznik nr 4 do protokołu/. 

 

W pierwszej części obrad miała miejsce uroczystość związana z tradycyjnym „opłatkiem”  

i życzeniami noworocznymi. Oprawę artystyczną w formie kolęd zapewnił wokalista –  

Pan Jacek Ścibor, przy akompaniamencie Pana Zbigniewa Jakubka.   

 

Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – przytoczył słowa ks. Adama 

Bonieckiego: „Tradycje i obrzędy, nawet jeśli zapomniano o ich genezie, są jak promienie 

słońca schowanego za pasmem gór. Niosą światło i ciepło, i choć nie widzisz słońca,  
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do słońca cię zaprowadzą. Choćby wigilijny opłatek. Łamanie się chlebem na znak wspólnoty 

i przyjaźni jest starsze niż chrześcijaństwo, lecz ono nadało mu specjalny sens. Znak łamania 

się chlebem jest tak czytelny, że nawet mimo podobieństwa chleba - opłatka do chleba -

mszalnej hostii, także niewierzący opłatkiem się łamią. Znak wspólnoty, pojednania, 

przyjaźni, miłości zawsze będzie ewangeliczny, nawet jeśli chlebem się łamie człowiek 

niewierzący. 

Łamanie się opłatkiem zwykle łączy się ze składaniem życzeń. Nie wiedzieć czemu bywa to 

trudne – nawet wśród ludzi sobie bliskich. Mając serce pełne życzliwości, wypowiadamy 

słowa przeraźliwie banalne. 

Taka jest wymowa łamania się opłatkiem, że nie trzeba tu dodatkowych słów, które często 

spłycają czy zakrywają głębszą symbolikę opłatka. Czasem gest ma większą wymowę niż 

słowa”. 

To cytat z ks. Bonieckiego, który wydaje mi się dobrze oddaje nastrój w jakim mam nadzieję 

zechcemy się spotkać i podzielić tymi życzeniami. Jak mówi ks. Boniecki nie wymagają one 

wielu słów. Jeśli jesteśmy sobie życzliwi to uścisk dłoni i to połamanie się opłatkiem mówi 

samo za siebie. Witając jeszcze raz naszych przemiłych gości oddaję głos Panu 

Prezydentowi”.   

 

Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – powiedział: „To dla nas ogromny zaszczyt, 

że gościmy u nas Pasterza naszej Diecezji, osobę niezwykłą w Rzeszowie, niezwykłą w kraju  

i na Podkarpaciu. Przy okazji podzielenia się opłatkiem chcielibyśmy podziękować za to 

wszystko co Ekscelencja dla nas i dla naszego miasta Rzeszowa zrobił. Brakuje słów żeby 

opisać dobroć i działania ks. Biskupa, bo przecież to od powstania Diecezji Rzeszowskiej –  

20 lat temu – nastąpił ogromny rozwój Podkarpacia i Rzeszowa”. 

 

Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – dodał, iż te szczególne 

życzenia kierowane do ks. Biskupa wynikają również z tego, iż  24 grudnia br. skończył on  

75 lat.  

 

J. E. Ks. Biskup Ordynariusz Diecezji Rzeszowskiej Kazimierz Górny – z okazji 

kończącego się 2012 roku podziękował za życzliwość i wyrazy szacunku. Wyraził 

wdzięczność za udaną współpracę z duchowieństwem Rzeszowa, za prace na szczeblu 

szkolnym, za działalność charytatywną i troskę o ludzi biednych, rodziny wielodzietne  

i wieloletnią działalność w tym zakresie z „Caritas” Diecezji Rzeszowskiej. Podziękował 
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również za troskę o obiekty sakralne wymagające konserwacji. Powiedział: „Dziękuję za 

troskę o świątynie czego przykładem jest najstarsza z nich – Fara oraz jej całe otoczenie. 

Ponadto bardzo się cieszę, że mogłem wraz z Panem Prezydentem uczestniczyć w dwóch 

spotkaniach w celu przywrócenia Zamku Lubomirskich Miastu. Uważam, że Muzeum 

Okręgowe na ul. 3- go Maja powinno spełniać większą rolę, a Zamek powinien być miejscem 

spotkań, refleksji i kultury”. W dalszej części swojej wypowiedzi stwierdził: „Rzeszów 

przeżywa duże przemiany – z małego miasta powiatowego staje się centrum Podkarpacia. 

Ponadto coraz szybciej przekształca się w miasto uniwersyteckie. Ulice są zadbane, panuje 

czystość i porządek – to świadczy o tym, że troska o miasto najpierw od strony materialnej 

bardzo leży wam na sercu. Równocześnie dostrzegamy troskę o ludzi i troskę o kulturę”.  

Serdeczne podziękowania złożył również za życzliwość przy budowie Instytutu Teologiczno 

– Pastoralnego, który funkcjonuje w porozumieniu z Uniwersytetem Rzeszowskim  

i za dostrzeganie obecności wyższych uczelni w Rzeszowie. Ponadto powiedział: „Chciałbym 

bardzo podziękować, ponieważ dzięki Waszemu stanowisku ten wielki teren przy Katedrze 

będzie mówił pięknie o Waszym pokoleniu. Uczyniliście go Papieskim Parkiem i jest to piękny 

czyn w skali całej Polski. Niezwykle istotne jest również otwarcie Regionalnego Ośrodka 

Rehabilitacyjno – Edukacyjnego dla Dzieci i Młodzieży im. Bł. Jana Pawła II przy Szpitalu 

im. Św. Jadwigi – dla Rzeszowa jest to element nobilitacji dzieci, ich matek i innych instytucji, 

które powstają nieustannie dzięki Waszej życzliwości i Waszego wsparcia”. W końcowej 

części swojej wypowiedzi powiedział: „Niezwykle radują nas ciągłe inwestycje, powstające 

obwodnice, lotnisko i próby ciągłego poszerzania granic Rzeszowa. Serdecznie chcę Wam 

życzyć Opieki Bożej na każdy dzień, zdrowia i wielkiej zgody. Dobroć promieniuje na całe 

miasto, dlatego bądźcie dla wszystkich wzorem troski o Rzeszów, troski o Polskę, która teraz 

przeżywa bardzo trudny okres”. Na koniec zacytował słowa kolędy: „W Boże Narodzenie 

wszyscy są weseli, radują się ludzie, radują anieli. Polacy przybyli i pytają Pana: czy się Nam 

odrodzi Ojczyzna kochana? Dzieciątko się śmieje więc miejmy nadzieję, miłujmy się wzajem – 

Polska będzie rajem w Boże Narodzenie!”. 

 

 Następnie Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa przedstawił proponowany porządek 

obrad XLV sesji Rady Miasta Rzeszowa (porządek obrad stanowi załącznik  

nr 5 do protokołu).  
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Porządek obrad XLV sesji Rady Miasta Rzeszowa: 

1. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Rzeszowa. 

 

2. Uchwała w sprawie zmian uchwały budżetowej Miasta Rzeszowa na 2012 rok. 

 

3. Uchwała w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem 2012 roku. 

 

4. Uchwała w sprawie wyboru podmiotu uprawnionego do badania sprawozdania 

finansowego Gminy Miasto Rzeszów za 2012 rok. 

 

5. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminie Boguchwała w 2013 roku. 

 

6. Oświadczenia i informacje. 

 

7. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie zadania z zakresu administracji 

rządowej przez Gminę Miasto Rzeszów /druk: XLV/1/2012/. 

 

8. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości /druk: 

XLV/2/2012/. 

 

9. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej 

nieruchomości wraz z udzieleniem bonifikaty. 

 

10. Informacja o przebiegu wyborów do Rad Osiedli – podsumowanie.  

 

11. Uchwała w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii /druk: XLV/3/2012/. 

 

12. Interpelacje i zapytania. 

 

13. Wolne wnioski i sprawy różne. 

 

W związku z tym, iż nie zgłoszono uwag do przedstawionego porządku obrad, przystąpiono 

do jego realizacji.  

 

Ad. 1 

Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – przedstawiła projekt uchwały 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
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Rzeszowa. Następnie przedstawiła uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt uchwały, 

wraz z załącznikami, stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Rzeszowa została przyjęta jednogłośnie 15 głosami „za”. 

 

Ad. 2 

Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – przedstawiła projekt uchwały  

w sprawie zmian uchwały budżetowej Miasta Rzeszowa na 2012 rok. Następnie przedstawiła 

uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt uchwały, wraz z załącznikami, stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu).  

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie zmian uchwały budżetowej Miasta Rzeszowa na 2012 rok została 

przyjęta jednogłośnie 19 głosami „za”. 

 

Ad. 3 

Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – przedstawiła projekt uchwały 

w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem 2012 roku. Następnie 

przedstawiła uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem  

i załącznikami, stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem 2012 roku została 

przyjęta jednogłośnie 19 głosami „za”. 

 

Ad. 4 

Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – przedstawiła projekt uchwały  

w sprawie wyboru podmiotu uprawnionego do badania sprawozdania finansowego Gminy 

Miasto Rzeszów za 2012 rok. Następnie przedstawiła uzasadnienie do ww. projektu uchwały 

(projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 
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Radny Pan Jacek Kiczek – powiedział: „w tym zakresie chciałbym złożyć sugestię,  

jako wieloletni członek i Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, która bada sprawozdania,  

aby w przyszłości zawrzeć w umowie z przyszłym audytorem wymóg przedstawienia 

porównania wskaźników ekonomicznych w odniesieniu do poprzednich lat, aby można było je 

porównać”.   

 

Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – odpowiedziała, że badanie takie 

zostanie przeprowadzone zgodnie ze sztuką. Dodała także, iż w chwili obecnej możliwe jest 

porównanie wskaźników ekonomicznych 2011 roku z rokiem 2012 i biegły rewident będzie 

miał obowiązek takiego porównania dokonać.  

 

Przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie wyboru podmiotu uprawnionego do badania sprawozdania 

finansowego Gminy Miasto Rzeszów za 2012 rok została przyjęta jednogłośnie 23 głosami 

„za”. 

 

Ad. 5 

Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – przedstawiła projekt uchwały  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminie Boguchwała w 2013 roku. Następnie 

przedstawiła uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem  

stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 

 

Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – zapytał o powody tak 

długiego oczekiwania? 

Pan Grzegorz Tarnowski – Dyrektor Biura Gospodarki Mieniem Miasta Rzeszowa – 

odpowiedział, że Gmina Boguchwała nie zgodziła się na podpisanie porozumienia z Gminą 

Rzeszów i majątek, który należał do Gminy Boguchwała trzeba było uzyskać na podstawie 

decyzji sądowej. Cała procedura sądowa trwała 3 lata.  

Przystąpiono do głosowania. 

 

http://bip.erzeszow.pl/jednostki-organizacyjne/biuro-gospodarki-mieniem
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 Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminie Boguchwała w 2013 roku 

została przyjęta jednogłośnie 22 głosami „za”. 

 

Ad. 6 

Podczas XLV sesji Rady Miasta Rzeszowa nie przedstawiono żadnych oświadczeń ani 

informacji.  

 

Ad. 7 

Pan Marcin Stopa – Sekretarz Urzędu Miasta Rzeszowa – przedstawił projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie zadania z zakresu administracji rządowej przez 

Gminę Miasto Rzeszów. Następnie przedstawił uzasadnienie do ww. projektu uchwały 

(projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 11 do protokołu). 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie zadania z zakresu administracji 

rządowej przez Gminę Miasto Rzeszów została przyjęta jednogłośnie  

20 głosami „za”. 

 

Ad. 8 

Pan Grzegorz Tarnowski – Dyrektor Biura Gospodarki Mieniem Miasta Rzeszowa –  

przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości. 

Następnie przedstawił uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt uchwały, wraz  

z uzasadnieniem i załącznikiem, stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości została przyjęta 

jednogłośnie 19 głosami „za”. 

 

Ad. 9 

Pan Grzegorz Tarnowski – Dyrektor Biura Gospodarki Mieniem Miasta Rzeszowa –  

przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 

bezprzetargowej nieruchomości wraz z udzieleniem bonifikaty. Następnie przedstawił 

http://bip.erzeszow.pl/jednostki-organizacyjne/biuro-gospodarki-mieniem
http://bip.erzeszow.pl/jednostki-organizacyjne/biuro-gospodarki-mieniem
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uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem  

i załącznikiem, stanowi załącznik nr 13 do protokołu). 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej 

nieruchomości wraz z udzieleniem bonifikaty została przyjęta jednogłośnie  

20 głosami „za”. 

 

Ad. 10 

Pan Mirosław Kubiak – Dyrektor Biura Rady Miasta – przedstawił informację  

o przebiegu wyborów do Rad Osiedli (podsumowanie stanowi załącznik nr 14 do protokołu). 

Poinformował, iż wybory odbyły się w dwóch turach: w pierwszej turze wybrano  

14 samorządów mieszkańców, natomiast w drugiej wybrano 11. W Rzeszowie nie zostały 

wybrane Rady Osiedla Śródmieście Północ, Piastów, Dąbrowskiego i Króla St. Augusta.  

 

Radny Pan Waldemar Wywrocki – powiedział: „należy pamiętać, że na tych osiedlach,  

na których nie zostały wybrane Rady gdzie ważne jest, aby nasze służby i instytucje pamiętały, 

że mieszkańcy nadal potrzebują działalności, które Rady Osiedli organizowały, takie jak np. 

święta osiedlowe”. 

 

Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – powiedział: „kiedy 

zwiększaliśmy limit progu wyborczego podnosiły się głosy, że jest on za duży. Moim zdaniem 

ocena tego stanu jest pozytywna, otóż tam gdzie się w pierwszej turze nie udało wybrać Rady 

nastąpiła w wielu przypadkach mobilizacja i integracja mieszkańców oraz lokalnych 

działaczy. Można mieć zatem nadzieję, że Rady Osiedla będą funkcjonować lepiej niż  

w poprzedniej kadencji”.  

 

Radny Pan Waldemar Wywrocki – powiedział, że jest odmiennego zdania. Dodał,  

że „podwyższony próg wyborczy zaszkodził tym osiedlom, na których Rada nie została 

wybrana”.  
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Ad. 11 

Pan Stanisław Sienko – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – przedstawił projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii. Następnie przedstawił uzasadnienie  

do ww. projektu uchwały (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem i załącznikiem, stanowi 

załącznik nr 15 do protokołu). 

  

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii została przyjęta jednogłośnie 

19 głosami „za”. 

Ad. 12  

Radna Pani Jolanta Kaźmierczak – złożyła ustnie interpelację o treści:  

„1. Proszę o rozważenie w przyszłych latach umieszczenia na przystankach autobusowych 

informacji dot. zmiany w rozkładach jazdy podczas okresu świątecznego. 

2. Proszę o zmianę organizacji sygnalizacji świetlnej na rondzie Dmowskiego, gdzie czas 

zielonego światła dla pieszych jest za krótki. Sytuację można rozwiązać poprzez  

synchronizację tak, aby włączyć zielone światło dla pieszych wówczas, gdy samochody stojące 

od ul. Warszawskiej mają światło czerwone. 

2. Przystanek przy Galerii Rzeszów jest zdecydowanie za mały przy tak dużej liczbie 

pasażerów oczekujących na autobus. Proszę o rozważenie dostawienia drugiego przystanku.”  

 

Radni: Pan Jerzy Cypryś, Pan Roman Jakim, Pan Jerzy Jęczmienionka, Pan Marek 

Strączek, Pan Waldemar Wywrocki złożyli pisemnie interpelację o treści: 

„Proszę o informację na temat aktualnej oferty terenów inwestycyjnych dla potencjalnych 

inwestorów na terenie miasta Rzeszowa”.  

 

Radni: Pan Jerzy Cypryś, Pan Roman Jakim, Pan Jerzy Jęczmienionka, Pan Marek 

Strączek, Pan Waldemar Wywrocki złożyli pisemnie interpelację o treści: 

„Proszę o zestawienie 10 podmiotów gospodarczych będących największymi płatnikami 

podatkowymi na rzecz Miasta Rzeszowa w latach 2009-2012, w rozbiciu na poszczególne 

lata”. 

 

Radni: Pan Jerzy Cypryś, Pan Roman Jakim, Pani Jadwiga Stręk, Pan Jerzy 

Jęczmienionka, Pan Marek Strączek, Pan Waldemar Wywrocki złożyli pisemnie 

zapytanie o treści: 



10 

 

„Proszę o wyjaśnienie dlaczego wszczęto 3 grudnia, a 4 grudnia zawieszono postępowanie 

administracyjne w sprawie ustalenia lokalizacji inwestycji celu publicznego dla strefy 

gospodarczej Rzeszów – Dworzysko”. 

 

Radny Pan Jerzy Cypryś złożył ustnie interpelację o treści: 

„Jesteśmy świadkami ciągłych zmian na skrzyżowaniu ul. Piłsudskiego i ul. Grunwaldzkiej. 

Światła najpierw zostały zamontowane, po krótkim czasie je zdemontowano, w chwili obecnej 

zostały tylko prawoskręty. Proszę o informację czy Miasto zamierza podjąć dalsze czynności 

na skrzyżowaniu pod Okrągłą kładką ”.  

 

Radny Pan Stanisław Ząbek złożył pisemnie interpelację o treści: 

„Szanowny Pan Prezydent, 

Niniejszym zgłaszam poważne uszkodzenie nawierzchni zatoki przystankowej  

w Al. Sikorskiego (rejon sklepu „PRIMA” p. Karnasa). 

Uszkodzenie nawierzchni polega na całkowitym połamaniu jednej z płyt drogowych  

i zapadnięcia się w głąb. Płyta „klawiszuje” stwarzając duże zagrożenie w bezpieczeństwie 

ruchu drogowego”.  

 

Radny Pan Wiesław Buż złożył pisemnie wniosek o treści:  

„22/23 stycznia 2013 roku obchodzić będziemy 150. rocznicę wybuchu Powstania 

Styczniowego. 

Rzeszów zapewne uczci to wydarzenie po wielokroć i w różny sposób. Im. Marcina 

Borelowskiego „Lelewel” nazwano ulicę, która została zabudowana obiektem handlowo 

usługowym „Galeria Rzeszów” – został wybudowany inny odcinek ulicy w bezpośrednim 

sąsiedztwie dawnej ul. Marcina Borelowskiego i uważamy, że nic nie stoi na przeszkodzie  

by tej nowej ulicy nadać lub przywrócić nazwę Borelowskiego. Ulica ta jest tak zbudowana, 

że nawet wpisując w wyszukiwarkę internetową jej nazwę to na mapie wyświetla się ta ulica  

i niemal dokładnie w tym samym miejscu jak wcześniej. 

Oczekujemy, że Pan Prezydent zajmie się tą sporawą niezwłocznie, tak, aby na 150. Rocznicę 

Powstania Styczniowego pojawiły się tablice informujące o tej właśnie ulicy. 

Kolejna sprawa, która nas interesuje to kamień, który na lata czcił pamięć tego wspaniałego 

człowieka - powstańcy styczniowego. Kamień ku pamięci Marcina Borelowskiego i poległych 

powstańców styczniowych został na czas trwania inwestycji usunięty.  

Pytamy gdzie on się znajduje?  Co miasto zamierza z nim zrobić? 

Wiemy, że w tej sprawie interpelował do Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego jeden  

z byłych posłów (Wrzodak) i otrzymał odpowiedź, że „z chwilą wejścia na budowę 

przewidziano, że kamień ten zostanie przeniesiony w inne eksponowane miejsce” – taka była 

deklaracja – jak jest – wiemy i nie wiemy. Nie ma, bowiem placu – skweru, na którym 

znajdował się kamień i nie wiemy gdzie jest kamień. 

Pisał o tym również regionalny dziennik. Wierzymy, że jest tak jak napisał autor artykułu  

i jesteśmy przekonani, że kamień został zachowany.  
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Oczekujemy, więc, że kamień ten uroczyście wróci na godne miejsce i tak jak wcześniej czcił 

będzie poległych Powstańców Styczniowych w walce w zrywie niepodległościowym 

zmierzającym do odzyskania niepodległości i wolnej Polski.  

Wnioskujemy, aby uczynić to pilnie. Jeśli nie uda się zrealizować wniosku dokładnie na dzień 

22/23 stycznia 2013 roku, – czyli dokładnie w 150. rocznicę Powstania Styczniowego  

to oczekujemy, że stanie się to w roku tej rocznicy. 

Mówimy o tym, jako, że mijają kolejne dni od oddania do użytku Galerii Rzeszów – Miasto 

przejmuje ulice wybudowane przez inwestora, ale ulice te są bez nazw. Starych nazw ulic nie 

ma. Nie możemy, jako klub radnych współczesnej lewica pozwolić na to, aby w panteonie 

zasłużonych dla Polski i Rzeszowa zabrakło nazw ulic tak zacnych obywateli jak przywołany 

Płk Marcin Borelowski – Lelewel.  

Powiedziałem nazw, jako, że przywołam kolejne nazwisko i ulicę, która z chwilą oddania do 

użytku Galerii Rzeszów zniknęła. Jest to ulica Stefana Czernieckiego.  

Wnioskujemy, aby nowo wybudowanej ulicy obok Galerii Rzeszów od strony torów 

kolejowych - od przebicia pod wiaduktem, od ul. Stanisława Jabłońskiego i wiaduktu w stronę 

ul. Józefa Chłopickiego, nadać nazwę – imię Stefana Czernieckiego lub ją przywrócić, jeśli to 

możliwe, bo nowo wybudowana ulica nie pokrywa się z terenem dawnej ul. Stefana 

Czernieckiego.  

Klub Radnych SLD zwraca się z wnioskiem do Przewodniczącego Rady Miasta, aby w tych 

trzech sprawach zwołał pilnie posiedzenie Prezydium Rady, jeśli to możliwe z udziałem 

przewodniczących klubów radnych – oczywiście z udziałem Szanownego Pana Prezydenta 

celem uzgodnienia wspólnego stanowiska w tej sprawie, tak, aby bez zbędnych dyskusji - 

uchwalić  wnioskowane przez nasz Klub sprawy.  Klub na nie rości sobie żadnych praw w tej 

sprawie – zależy nam jedynie na tym, aby zostały one pilnie i szybko oraz zgodnie załatwione 

dla dobra naszego miasta. 

Oczekujemy na projekty uchwał w tych sprawach, oczywiście tam gdzie zachodzi taka 

konieczność. 

Panie Prezydencie bardzo prosimy o zajęcie pozytywnego stanowiska w tych sprawach 

 i doprowadzenia do pozytywnego załatwienia przedłożonych wniosków przy zgodnym i tam 

gdzie jest to konieczne udziale Wysokiej Rady Miasta Rzeszowa”. 

 

 

 

Na XLV sesji odbytej w dniu 28 grudnia 2012 roku Rada Miasta Rzeszowa podjęła 

następujące uchwały: 

1. Uchwała Nr XLV/860/2012 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Rzeszowa. 

 

2. Uchwała Nr XLV/861/2012 w sprawie zmian uchwały budżetowej Miasta Rzeszowa 

na 2012 rok. 

 

3. Uchwała Nr XLV/862/2012 w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają  

z upływem 2012 roku. 
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4. Uchwała Nr XLV/863/2012 w sprawie wyboru podmiotu uprawnionego do badania 

sprawozdania finansowego Gminy Miasto Rzeszów za 2012 rok. 

 

5. Uchwała Nr XLV/864/2012 w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminie 

Boguchwała w 2013 roku. 

 

6. Uchwała Nr XLV/865/2012 w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie zadania  

z zakresu administracji rządowej przez Gminę Miasto Rzeszów. 

 

7. Uchwała Nr XLV/866/2012 w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości. 

 

8. Uchwała Nr XLV/867/2012 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 

bezprzetargowej nieruchomości wraz z udzieleniem bonifikaty. 

 

9. Uchwała Nr XLV/868/2012 w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Obrady trwały od godz. 9
10

 do godz. 11
15

. 

 

 

                                                                                        Przewodniczący 

                                                                                  Rady Miasta Rzeszowa 

 

Protokołowała:                                                                  Andrzej Dec 

 

Magdalena Kruk 

 

 

Sprawdził: 

               

    Dyrektor  

Biura Rady Miasta Rzeszowa 

 

         Mirosław Kubiak 

  

 


